
Oświadczenie złożone 
przez senatorów Krzysztofa Kwiatkowskiego  
i Macieja Grubskiego 

Oświadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz 

Szanowna Pani Minister! 

Z dużym niepokojem przyjmujemy kierowane do nas przez dyrektorów szpitali informacje 
dotyczące możliwości wystąpienia po 1 lipca 2008 r. problemów z rozliczeniem zrealizowanych 
świadczeń zdrowotnych. 

Zgodnie z podaną na stronach Narodowego Funduszu Zdrowia informacją od 1 lipca 2008 r. 
zostanie wprowadzony nowy system rozliczania świadczeń medycznych. System ten ma być 
oparty na wzorowanych na angielskim HRG jednorodnych grupach pacjentów. W trosce 
o zachowanie płynności finansowej szpitali pytamy kierownictwo Ministerstwa Zdrowia, czy 
resort jest w posiadaniu informacji o stopniu dostosowania systemów informatycznych szpitali 
do tego modelu rozliczeniowego. W szczególności istotne jest, czy największe szpitale w Polsce 
będą w stanie po 1 lipca 2008 r. bezproblemowo przekazywać do NFZ sprawozdawania 
dotyczące wykonanych usług medycznych. Czy resort zdrowia z uwagi na funkcję nadzoru nad 
NFZ posiada informacje o ewentualnych rozwiązaniach alternatywnych, jakie można 
wprowadzić w przypadku kłopotów z systemami informatycznymi posiadanymi przez szpitale? 

Z wyrazami szacunku 
senator Krzysztof Kwiatkowski 
senator Maciej Grubski 
 


